
 

 

Skolebestyrelsesmøde d. 28/9-2021 kl. 19-21 

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

19.00 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.: Godkendt 

 

19.05 2 OBS: Fotografering af nyt skolebestyrelses-billede til 

skolens fotoramme 

 

Ref.: Vi har taget et midlertidigt billede selvom der var to 

fraværende – vi følger evt. op på et senere møde.  

TS 

19.15 3 Nyt fra skolens elevråd (O) 
 

Ref.: 

Deltager ikke i dette møde  

 

19.15 4 ”Fælles om børn og unge” 

- Orientering om lokalt forankret udviklingsprojekt (og 

OBS på virtuelt møde d. 5. oktober kl. 17-18) 

 

Ref.:  

Tine fortalte om projektet, som har rødder og rigtig gode 

erfaringer fra Island, og som er afprøvet i Kjellerup og Balle. 

Der er fokus på beskyttende faktorer og stor involvering fra 

forældre og lokalsamfund generelt. Der afholdes virtuelt 

møde på tirsdag kl. 17-18 for skolebestyrelserne på Sorring, 

Fårvang og Gjern Skole, og fyraftensmøde for lokale 

interessenter onsdag d. 27. oktober kl. 17-18. 

 

TS 

19.25 5 Privatkørsel med elever 

- Hvad er bestyrelsens holdning til dette? Skal der 

justeres i et princip (fx princip for skole/hjem-

samarbejde).  

 

Ref.:  

En forælder har reageret med utryghed på, at der anvendes 

privatkørsel til arrangementer ud af huset. Utrygheden går 

fx på selepuder, utryghed ved ukendt voksen som fører af 

bilen mv. Hvordan håndterer vi det? Skal dette betyde, at 

Lise og TS 

Deltagere: Majbritt Fabech, Line Meilandt Langdal Nielsen, Karin Bank 

Lindberg, Jens Erik Kristoffersen, Jacob Lind Hjorth, Lars 

Roger Jensen, Lise Nexø, Torben Kjølhede, Gry Elikofer, 

Jesper Dalkjær Hansen, Tine Sax 

Afbud: Jacob, Lars, Jesper 

Mødeleder: Karin 

Referent: Tine 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R (refleksion) 

 



 

 

klassen ikke kan komme afsted? Er der behov for et princip 

på området? 

Personalet fortæller, at skolen har en god beholdning af 

selepuder på skolen – doneret af tidligere familier. Hvis der 

er utryghed ift. voksen, kan det pågældende barn køre med 

i lærerens bil eller i samme bil som læreren.  

Forældrene er glade for, at der laves ture ud af huset. Det 

giver gode muligheder – der er begrænsninger i deltagelse i 

kommunale og tværkommunale tilbud, hvis vi ikke kan lave 

transport med forældres hjælp.  

Læreren fordeler hvilke børn der kører med hvilken 

forælder.  

 

Vi laver en tilføjelse til princippet om lejrskoler og 

ekskursioner. ”Vi benytter nogle gange transport i private 

biler i form af forældrekørsel for at få muligheden for at 

komme til arrangementer udenfor Gjern”. Tine retter 

princippet til på skolens hjemmeside.  

(Alle principper lægges ind som pdf-filer efterhånden som 

de er revideret). 

Hvis der er forældre på skolen, som er utrygge ved 

forældrekørsel, så kan man henvende sig til personalet.  

20.00 6 Principper – status og overblik 

- Hvordan står det til på princip-området?  

 

Ref.: 

Skulle der laves et princip om inklusion? God idé. Måske når 

vi har gjort os lidt flere erfaringer med mellemformer i den 

tænkning som er nu. Ligesådan ift. ordblindhed.  

 

I den kommende tid sætter vi 2-3 principper på ved hvert 

møde, og får vendt om de stadig holder. Datoerne (som i 

nogle tilfælde er forældede) bliver stående. 

Skolebestyrelsen har også været ramt af corona. Karin og 

Tine drøfter hvilke ifm. udarbejdelse af dagsorden (gerne 

tematiserede).  

 

Skæld-ud-fri skole – kunne det være en idé at tage det op? 

Børnene på Gjern Skole mødes meget anerkendende, og det 

er nok ikke Gjern Skole der tænkes på. Men derfor kan det 

være en interessant drøftelse alligevel. Kryds-metoden 

(krydser ved uhensigtsmæssig adfærd) er set anvendt på 

skolen. Den er ikke motiverende for alle børn. Det kunne 

være interessant når Herskindskolen har gjort nogle 

erfaringer på feltet at høre om dem. Det kunne også være 

interessant at få Rasmus Alenkær på bedding (evt. sammen 

med Fårvang og Sorring).  

TS 

20.10 7 Skolebestyrelsens (forældrerådenes) julearrangement 

- Fastsættelse af dato og form 

 

Ref.: 

Torsdag d. 2. december kl. 17-20.  

Karina sættes på opgaven med invitation – både til 

fyraftensmøde for forældrerødder og selve arrangementet.  

Karin 



 

 

20.20 8 Repræsentant i bestyrelsen i GKIC (fra skolebestyrelsen) 

 

Ref.: 

Karin har modtaget mail fra Torben Povlsen, som er formand 

for GKIC. De vil meget gerne have en repræsentant fra 

skolebestyrelsen i bestyrelsen for GKIC. I gamle dage sad 

Gjern Børnegård der. Næste møde er d. 13. oktober. Skolen 

er den største bruger, og det er helt relevant at vi sidder der.  

Jacob har tilkendegivet at han gerne tager posten for 

skolebestyrelsen. Tak! 

Karin tager kontakt til Jacob.  

Karin, JH og 

TS 

20.40 9 Nyt fra skole og fritidsdelen 

 

Ref.: 

Tine fortæller om corona-erfaringer fra Voel Skole. God 

kommunikationsstrategi ift. åbenhed.  

 

Vi har afholdt workshop for 1. klasses forældre, og har for 

0. klasses forældre på mandag.  

 

Gry, Hannah og Tine deltager i uddannelsesdebatten 

torsdag – folkemøde for dannelse og uddannelse i Nr. 

Nissum. Årets tema er bæredygtig dannelse. Vi er 

deltagende både i en workshop og i en samtalesalon pga. 

vores verdensmålsarbejde.  

 

Klubben flyttede aftenarrangement fra torsdag til fredag, 

hvor der var deltagelse i Classic Car Race og sæbekasseløb. 

Det var en stor succes – og der er enighed om deltagelse 

igen næste år. Der er en medalje, som skal forbedres! 

 

Ledelse og 

medarbejdere 

20.50 10 Evt. 

- Tines konstituering i Voel – tidsperspektiv? Ikke 

afgjort endnu. Muligvis forlængelse til jul.  

- Hvordan virker morgensangen? Evalueres på 

kommende lærermøde – og også gerne på 

bestyrelsesmøde 

- D. 5. oktober er medarbejdernes dag – der laves en 

markering fra skolebestyrelsen.  

 

    

  Punkter til kommende møder: 

- Valgår – drøftelse af strategi 

- Princip for inklusion og mellemformer 

- Princip for ordblindeindsatser 

- Evaluering af ny model for morgensang 

 

 

 

 


